
PROTOKÓŁ NR IV/2019 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 
 
 
Sesja trwała od godz. 14.10 do godz. 16.20 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecni byli wszyscy, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
 
• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin, 
• Zbigniew Gałązka              - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
• Waldemar Bartochowski   - Sekretarz Gminy Żychlin, 
• Emilia Rajewska    - Skarbnik Gminy Żychlin, 
• Waldemar Kardasz   - Radca prawny, 
• asp. Szt. Marcin Adamiak                       - Komisariat Policji w Żychlinie 
• Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Żychlinie,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności.  
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza Gminy – Grzegorza Ambroziaka, 
Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin – Zbigniewa Gałązkę, Sekretarza, Skarbnika Gminy i 
Radcę Prawnego, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów 
Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby 
przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
3. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu uchwały  

o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żychlin. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Żychlin na 2019 rok oraz możliwości sfinansowania planowanego 
deficytu budżetu Gminy Żychlin w 2019 roku. 

6. Przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2019 rok”. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 1 w Żychlinie. 
12. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Żychlinie oraz informacja o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w 
Żychlinie w 2018 roku. 

13. Sprawy różne. 
14. Przyjęcie Protokołu Nr II/2018 z dnia 10 grudnia 2018r., Protokołu Nr III/2018 z dnia 13 

grudnia 2018r. 

 
 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”) oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek 
dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę z przyczyn technicznych. 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/15/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 3. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu 
uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żychlin. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o odczytanie opinii Sekretarza Gminy – Waldemara 
Bartochowskiego. 
 
Sekretarz Gminy – Waldemar Bartochowski odczytał Uchwałę Nr V/286/2018 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 13 grudnia 2018 roku 
w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy Żychlin. 



 
 
Do p-tu 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/16/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Żychlin na 2019 rok oraz możliwości 
sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Żychlin w 2019 roku. 
 
Burmistrz Gminy – Grzegorz Ambroziak  odczytał Uchwałę Nr V/287/2018 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 13 grudnia 2018 roku w 
sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Żychlin na 2019 rok 
oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Żychlin w 2019 roku. 
 
Do p-tu 6. Przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju – Ewa Stańczak odczytała opinię o projekcie uchwały 
budżetowej przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu (5 głosami „za”) przyjęła projekt budżetu 
gminy na 2019 r. przedstawiony przez Burmistrza Gminy Żychlin. Komisja nie wniosła 
żadnych uwag, nie zgłosiła również żadnych wniosków do projektu budżetu gminy na 2019 r. 
 
 
Do p-tu 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2019 rok. 
 



Sylwia Sobierańska – zwróciła uwagę na niezgadzające się kwoty do połowy projektu 
uchwały. 
 
Emilia Rajewska – dokonała wyjaśnień. 
 
Burmistrz Gminy – Grzegorz Ambroziak – mamy  do czynienia z sytuacją, że podczas 
komisji budżetowej i podczas tej ostatniej przed Sesją, przedstawiałem Państwu wszystkie 
niezbędne informacje dotyczące budżetu. Jest to dla mnie o tyle istotne, ponieważ chciałem 
omówić kwestię pewnej współpracy. Pozwolę sobie zając parę minut, gdyż jest to pierwszy 
budżet gminy jaki przyjmuje nowa kadencja Rady. Państwo w szczegółach nie pracowali nad 
nim w roku 2018 i można odczuwać z tego powodu pewien niedosyt, dlatego jestem tu po to 
aby przedstawić parę słów wyjaśnienia. Zadania zaplanowane w tym budżecie wynikają 
przede wszystkim z najważniejszych planów aktualnych. Jedno z tych zadań wynika z 
wprowadzanej reformy systemu oświaty, kolejne z umowy o  dofinansowanie unijne zadania, 
które zostało podpisane jeszcze w 2018 roku. Bardzo bym chciał, tak jak to było w 
poprzednich kadencjach rady, żebyśmy w trakcie naszych spotkań w ciągu roku 
budżetowego, analizowali, dyskutowali o możliwościach i planach, wypracowywali zakres 
działań nie tylko w kontekście zadań bieżących ale też na przyszłe lata. W poprzednich 
kadencjach ten system działał o tyle dobrze, że wiele zakładanych inwestycji zostało 
zrealizowanych bez większych przeszkód, a priorytetowe w tamtych latach od 2007 do 2018, 
głównie ze sfery oświaty, sportu, kultury, rewitalizacji przestrzeni i dróg w większości udało 
się zrealizować. W infrastrukturze sportowej zmodernizowano obiekty o dobrej jakości, 
łącznie z boiskiem piłkarskim o sztucznej murawie. Teraz musimy zastanowić się nad tym jak 
ta przestrzeń dopracować, jakie zmiany wprowadzić, które pozwolą na jeszcze lepsze 
wykorzystanie przestrzeni komunalnych, sportowych. Zrewitalizowano parki zieleni, ale nadal 
pozostaje kwestia co możemy zrobić więcej ? Bardzo ważne z punktu widzenia młodych 
mieszkańców były zadania oświatowe – ta sfera została zrealizowana prawie w 100%, 
polegała na modernizowaniu bazy oświatowej. Sporo zmieniła reforma oświaty, która została 
niedawno wprowadzona i my musieliśmy nasze plany strategiczne także zmienić. Czeka nas 
jeszcze temat związany z modernizacją wnętrza Żychlińskiego Domu Kultury. W ubiegłym 
roku wspólnie z powiatem zrealizowana została ulica Żeromskiego, droga Grabie-Oleszcze, 
ulica Dolna. W tym roku w dofinansowaniu unijnym planujemy zmodernizować drogę 
Drzewoszki. Mówię o tym dlatego, ponieważ chcę podkreślić jak ważne jest wypracowanie 
priorytetów. Uważam, że wszystkie zadania realizowane są w sposób merytoryczny, 
poszukujemy nowych rozwiązań, stosujemy wszelkie sposoby pozyskiwania dodatkowych 
finansów, a jednym z takich było odzyskiwanie podatku VAT, którego kwota była bliska 1 
miliona złotych. Gmina terminowo spłaca swoje zobowiązania i pozostaje wiarygodnym 
partnerem gospodarczym. To o czym będziemy dyskutować są to skutki zmian 
zewnętrznych. Jesteśmy jednostką, która jest podatna na wszystkie zmiany w przestrzeni 
gospodarczej, dlatego wszystkie zmiany  ustrojowe  mają istotny wpływ na naszą działalność 
i na wydatki bieżące. Jedno z tych bardzo ważnych zadań jest zadanie wynikające z reformy 
oświaty, która została wprowadzona w Polsce jako strukturalna. Zmiana też w zakresie 
działalności oświatowej, czyli wprowadzenie szkół ośmioklasowych, prowadzi do tego, że 
będziemy musieli zastanowić się nad realizacją dużego zadania, tzn. budowy sali 
gimnastycznej dla Szkoły Podstawowej Nr 2, ponieważ sala jest nieprzystosowana do tak 
dużej ilości dzieci, jaka się tam uczy, ponadto bieżące zmiany jak wzrost kosztów w 
działalności wynikające ze wzrostów cen energii elektrycznej czy gospodarowania odpadami. 
Są to elementy nad którymi musimy się pochylić. Wspomnę o pewnym istotnym zakresie 
ważnym z punktu widzenia dla Radnych – subwencja oświatowa. W ogólnej kwocie 
subwencji na 2019 rok przekraczającej 9,5 mln złotych, subwencja oświatowa to ponad 
6.670.000 zł. Dochodzi do takiej sytuacji, że kwota tej subwencji nie jest wystarczająca na 
pokrycie tych placówek, co oznacza, iż gmina pokrywa około 30% kosztów. Wydatki od 2-3 
lat pojawiły się w zakresie Pomocy Społecznej, mowa o kilkumilionowym dofinansowaniu z 
dochodów własnych. Na koniec podkreślił, iż budżet nie jest dokumentem raz uchwalonym, 
pojawiają się zmiany, nowe małe i duże inwestycje.  



 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia projektu 
Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2019 rok. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/17/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Do p-tu 8. Podjęcie uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie „Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2019 rok’’ 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/18/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 



Do p-tu 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 
2019 rok”. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin 
na 2019 rok”. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Żychlin na 2019 rok”. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Żychlin na 2019 rok”. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2019 
rok” 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/19/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków 



głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/20/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Do p-tu 11. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 1 w 
Żychlinie. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły 
Podstawowej Nr 1 w Żychlinie. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (6 głosami „za”) 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”)oraz Komisja Rolna 
(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przekształcenia 
Szkoły Podstawowej Nr 1 w Żychlinie. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przekształcenia 
Szkoły Podstawowej Nr 1 w Żychlinie. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 1 w 
Żychlinie 
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr IV/21/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Do p-tu 12. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Żychlinie oraz 
informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania 
Komisariatu Policji w Żychlinie w 2018 roku. 
 
 
asp. Szt. Marcin Adamiak – Komisariat Policji w Żychlinie - jak co roku przygotowujemy 
sprawozdanie z działalności Komisariatu. Charakterystyka przestępstw kryminalnych i 
gospodarczych w 2018 roku – odnotowano 145 przestępstw, w roku 2017 zaś 139. Rozboje i 
wymuszenia rozbójnicze – odnotowano 1, włamania - 20 zgłoszeń, kradzież samochodów 
nie odnotowano, typowa kradzież – 25 przestępstw,  narkomania – 2 przestępstwa, bójki i 
pobicia – odnotowano 7 przestępstw, uszczerbek na zdrowiu; uszkodzenie ciała – 6 
zgłoszeń, uszkodzenia mienia – 15 przestępstw. Następną kategorią są przestępstwa 
gospodarcze. W ostatnich latach zauważamy, że liczba takich przypadków wzrosła. 
Odnotowano spadek liczby zgonów oraz wypadków. Na terenie miasta Żychlin nie 
odnotowaliśmy żadnych zabitych, jednak na terenach podległych gminach Oporów, Bedlno – 
5 zabitych. Wypadki na terenie miasta – 14, liczba osób rannych – 15, kolizje – 52, 



zagrożenie w ruchu drogowym – jest mniejsze niż w 2017 roku. Charakterystyka przestępstw 
nieletnich: w 2018 roku na terenie działania Komisariatu Policji, nieletni dopuścili się 17 
czynów karalnych – jest to wzrostu w porównaniu do 2017 roku – odnotowano 9 zdarzeń. 
Jeżeli chodzi o efektywność służby prewencyjnej w 2018 roku policjanci Komisariatu Policji w 
Żychlinie wykonali 2384 służby po 8 godzin w ramach służby patrolowej i obchodowe. 
Odnośnie przemocy w rodzinie, policjanci ściśle współpracują z zespołami 
interdyscyplinarnymi. Dzielnicowi policjanci prowadzą rozpoznanie w zakresie miejsc, gdzie 
może występować przemoc w rodzinie. Policjanci Komisariatu realizują wytyczne oraz 
procedury Niebieskiej Karty, podczas prowadzonych interwencji domowych, których sprawca 
stanowi zagrożenie dla domowników zostaje zatrzymany i osadzany w KPP w Kutnie. W 
2018 roku taka procedura została wszczęta 42 razy. Wykroczenia w ruchu drogowym – 
odnotowano 45 w 2018 roku; wykroczenia przeciwko porządkowi spokojowi publicznemu 
oraz mieniu - 34, przeciwko obyczajności publicznej -  10, przeciwko bezpieczeństwa osób i 
mienia – 10. Komisariat w 2018 roku zastosował więcej pouczeń niż mandatów karnych. Na 
koniec przedstawił informację odnośnie etatów w Komisariacie Policji w Żychlinie.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do sprawozdania z działalności 
Komisariatu Policji w Żychlinie oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w Żychlinie w 2018 roku. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
 Komisja Rewizyjna, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, Komisja Oświaty, Komisja 
Rozwoju oraz Komisja Rolna przyjęły sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w 
Żychlinie oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komisariatu Policji w Żychlinie w 2018 roku. 
 
 Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.  
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania z działalności Komisariatu 
Policji w Żychlinie oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie działania Komisariatu Policji w Żychlinie w 2018 roku. 
 
Za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisariatu Policji w Żychlinie oraz informacja o 
stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w 
Żychlinie w 2018 roku.  
głosowało   - 15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.  
 
Do p-tu 13. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała o pismach jakie wpłynęły do Biura Rady: odpowiedź 
na skargę Pana Łukasza Kowalskiego, pismo skierowane przez gminę do Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi w sprawie poprawy bezpieczeństwa na drogach wojewódzkich, 
zaproszenie na bezpłatne szkolenie, wniosek o podwyższenie diet dla sołtysów w kwocie 
120 zł, pismo od Towarzystwa Miłośników Historii Żychlina w sprawie upamiętnienia 
tragicznej śmierci Pana Józefa Urzędowskiego poprzez umieszczenie w miejsce egzekucji 
stosownej tablicy. 
Z pismami można zapoznać się w Biurze Rady.  



 
Burmistrz Gminy – Grzegorz Ambroziak – wspomniał o współpracy z zarządem powiatu 
pod kątem modernizacji dróg. 
 
Wicestarosta – Marek Jędrzejczak – właśnie podjęliśmy decyzję i przekazaliśmy pieniądze 
na dokumentację tej drogi, która będzie łączyła gminę Oporów z gminą Żychlin w stronę 
Czesławowa. Jestem tu po to, aby omówić z Burmistrzem priorytety dróg, które widzi gmina 
oraz my. Poruszył temat Kutnowskiego Szpitala Samorządowego oraz jego problemów. 
Zwrócił się z prośbą o wsparcie szpitala.  
 
Rafał Zajączkowski – poruszył temat remontu drogi w miejscowości Kozanki przez 
Starostwo.  
 
Burmistrz Gminy – Grzegorz Ambroziak – odpowiedział, iż wspólnie ze starostą wytypuje 
najważniejsze drogi, które miałyby zostać wspólnie zrealizowane.  
 
Krzysztof Wojtalewicz – w związku z przyjęciem sprawozdania z działalności Komisariatu, 
informuje mieszkańców, iż zostały podjęte tematy zakłócania ciszy nocnej na parkingu ul. 
Orłowskiego, parkowania na ulicy, która odbiega od targowicy, parkowanie dla wyjazdu dla 
Straży Pożarnej. Przedstawił w imieniu Stowarzyszenia Czterech Łap działalności za 2018 
rok – do azylu przyjęto 253 zwierzęta w tym 2 sowy,1 bocian, 170 psów, 78 kotów. Aktualnie 
przebywa tam 11 psów. Koszty leczenia wahają się od 30 do 300 zł, z czego część jest 
finansowana przez Gminę a reszta pozyskiwana samodzielnie. Z tego tytułu gmina powinna 
mieć oszczędności, ponieważ psy nie trafiają do schroniska, w których pobierana jest opłata 
za zwierzęta, które się tam znajdują. 
 
Burmistrz Gminy – Grzegorz Ambroziak – lepiej jest wydawać na tego typu profilaktykę 
niż tylko za to, że dane zwierzę znajduje się w schronisku. W kwestii oszczędności, gmina 
pieniądze ma zainwestowane oraz wydatkowane. Podziękował wszystkim wolontariuszom.  
 
Ewa Wypych – poruszyła temat zakupu agregatu dla Stowarzyszenia Czterech Łap. 
 
Do p-tu 14. Przyjęcie Protokołu Nr II/2018 z dnia 10 grudnia 2018r., Protokołu Nr 
III/2018 z dnia 13 grudnia 2018r. 
 
Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 
. 
 

Za przyjęciem Protokołu Nr II/2018 z dnia 10 grudnia 2018r. 
głosowało  -  15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -    0 radnych, 
„wstrzymało się” -    0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
Za przyjęciem Protokołu Nr III/2018 z dnia 13 grudnia 2018r. 
głosowało  -  15 radnych - Klimczak Rafał, Krzysztof; Michał, Janusz Kowalik; 
Kowalski Janusz, Piotr; Kwiatkowski Leszek; Rapsiewicz Justyna; Sidwa Agnieszka; Sikora 
Elżbieta, Wanda; Sobierańska Sylwia; Stańczak Ewa; Szymański Stanisław; Wojtalewicz 
Krzysztof; Wypych Ewa, Barbara; Wypych Zbigniew; Zajączkowski Rafał; Żurawik Paulina; 
„przeciw”  -    0 radnych, 



„wstrzymało się” -    0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
Do p-tu 15. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
Zamknęła IV Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
A.Garstka 
                                                                                                      Elżbieta Wanda Sikora 
 


